
 

 

Åkerbo församling Protokoll 

Kyrkoråd 
 
 
Tid: 2023-08-17, kl 19.00 – 21.00 
Plats: Samlan, Tallboda 
 

Närvarande: 
Ulf Hjertman, kyrkoherde  
Maria Tunred, mötesordförande 
Kristina Nyhlén  
Amund Hunstad  
Camilla Johansson 
Per-Olof Särnhammar, tj ers  
Staffan Danielsson, tj ers 
Pia Carlsson 

Britt-Marie Alfredsson  
Agneta Hägg, tj ers 
Hans Palmlöf, ers 
Agneta Eriksson  
Maj-Britt Alström, ers 
 
 

Adjungerad: 
Stefan Rylander, HR 
 

1. Mötets öppnande:  

Kyrkorådets vice ordförande Maria Tunred tjänstgjorde som mötesordförande. Hon 

förrättade upprop och förklarade mötet för öppnat. 

2. Val av justerare:  

Till justerare valdes Britt-Marie Alfredsson   

3. Val av sekreterare:  

Till sekreterare valdes Camilla Johansson. 

4. Godkännande av dagordningen:  

Tillägg av punkt 5, adjungerade till mötet. Övriga punkter flyttades i kronologisk ordning. 

Ledamot Agneta Hägg anmälde en övrig fråga. I övrigt godkändes dagordningen.   

5. Adjungerade till mötet:  

Stefan Rylander, Åkerbo församlings nya HR adjungerades till mötet.  

6. Sammanträdets utlysande:  

Sammanträdet förklarades vara behörigt utlyst.  

7. Föregående protokoll:  

Föregående protokoll från 2023-06-08 godkändes och lades till handlingarna.  

8. Beslut om utdelning från Ekenäsfonden:  

Örtomta förskola har ansökt om pengar från Ekenäsfonden, se bilaga 

Kyrkorådet beslutade enligt presidiets förslag att: Dela ut 4000 kr från Ekenäsfonden 

till Örtomta förskola till ansökt ändamål.     

9. Beslut om arvode för möten i samband med Regnbågsnyckeln:  



 

 

Kyrkorådet beslutade att: Mötesarvode ska utgå enligt beslutad mötestaxa till 

kyrkorådets ledamöter när de deltar på möten i samband med Regnbågsnyckeln.  

10. Beslut om registertecknare för stiftelser registrerade på Länsstyrelsen: 

Kyrkorådet beslutade att: Välja ekonomiassistent Agneta Eriksson och kyrkorådets vice 

ordförande Maria Tunred, till registertecknare för Sven Svenstrands donationsfond och för 

Anna och Henning Danielssons donationsfond.  

11. Information om tillsyn av förskolan:  

Vice ordförande Maria Tunred informerade om att kommunen har haft tillsyn av förskolan. 

Man har tittat på många områden och funnit dessa tillfredsställande. Dock behöver det 

systematiska kvalitetsarbetet förbättras. Huvudmannarådet för förskolan ska arbeta vidare 

med frågan.   

12. Information om matta i Askeby kyrka:  

Kyrkokorsmattan i Askeby klosterkyrka har flyttats till sakristian på grund av stöldrisk och 

den har ersatts av en annan kyrkokorsmatta som legat i sakristian.  

13. Information om Regnbågsnyckeln:  

Kyrkoherde Ulf Hjertman och kyrkorådets ordförande Kristina Nyhlén informerade om 

upplägget av utbildningen Regnbågsnyckeln. Första utbildningstillfället med introduktion, 3 

timmar långt, datum inte fastställt ännu, helst i september 2023. Kyrkoherde Ulf Hjertman 

meddelar datum så snart som möjligt.  Det kommer sedan vara utbildningstillfällen i 

november 2023, januari 2024 och mars 2024.  

14. Information om kyrkorådets internat 1-2 september: 

Kyrkorådets ordförande Kristina Nyhlén informerade om upplägget och programmet för 

internatet på Storgården i Rimforsa. Anmälningsblankett kommer att skickas ut inom kort 

till kyrkorådets ledamöter. Syftet med kyrkorådets internat är att diskutera framtidsfrågor 

och göra en plan för kyrkorådets arbete de närmaste åren och ett utkast på strategi/vision.  

15. Information om församlingsgården i Linghem:  

Kyrkorådets ordförande Kristina Nyhlén och kyrkoherde Ulf Hjertman redogjorde om 

nuläget för renovering av församlingsgården Linghem. Bygglovsansökan är inskickad. 

Preliminär byggstart efter årsskiftet 2024. Ett första landskapsarkitektförslag på hur 

utemiljön runt församlingsgården kan komma att se ut presenterades. Konsult Thomas 

Bentzen,Ztreamline AB är anlitad som projektledare.  

16.  Information om fastigheter: 

Konsult Thomas Bentzen, Ztreamline AB har anlitats för att gå igenom samtliga fastigheter 

och komma med åtgärdsförslag, till exempel om det går att stycka av tomt och sälja eller 

om det är bättre att renovera.  

Gistad kyrka – Möte har hållits med Gistad hembygdsförening för att diskutera 

möjligheten att församlingen bygger ett fristående hus i anslutning till kyrkan för 

gemensamt nyttjande och uthyrning till hembygdsföreningen.  

Tidigare beslut om ombyggnad av Gistad kyrka står fast. Eventuellt kommer nuvarande 



 

 

ombyggnadsförslag justeras något och ska då presenteras på verksamhetsråd i Gistad 

den 5 september och vid nästa kyrkorådsmöte.  

Vårdsbergs gamla skola – Kyrkofullmäktige tog 2016 beslut om att sälja gamla skolan 

men det går inte att stycka av tomt. Möte har hållits med Vårdsbergs hembygdsförening 

för att diskutera om de kan använda byggnaden på något sätt. Byggnaden i dåligt skick, 

så först måste den renoveras. Inget beslut om detta kommer att fattas innan översyn av 

samtliga fastigheter är gjorda.  

Vaktmästarlokal – Möte har hållits med ägare av nuvarande byggnad och 

begravningsombud.  Beslutsunderlag om hyra eller inköp av tomt och nybyggnation ska 

upprättas så beslut kan fattas vid nästa kyrkorådsmöte.  

Törnevalla kyrka – Kyrkorådet har tagit beslut om en budget på 500 000 kr för att bygga 

en tillgänglighetsanpassad toalett. Inkommen offert blev högre så planerad ombyggnad 

kan komma att justeras. Arkitekt Åsa Flarup-Källmark,har fått i uppdrag att justera 

planerad ombyggnation i syfte att hålla budget. Förslaget ska presenteras på nästa 

kyrkoråd.  

17. Information om Stiftelsen Anna och Henning Danielssons fond:  

Kyrkoherde Ulf Hjertman informerade om aktuellt status i frågan.  

18. Information om altarbrun i Askeby klosterkyrka:  

Ledamot Hans Palmlöf redogjorde om nuläget i frågan. Hans Palmlöf har kontaktat 

ansvarig på Slotts- och Domkyrkomuséet. De är mycket intresserade av att få altarbrunet 

till Linköping. Hans Palmlöf har även försökt att få kontakt med ansvarig på Historiska 

muséet i Stockholm för att klarlägga vem som äger Altarbrunet. Innan något ytterligare kan 

utföras måste först och främst ägarfrågan besvaras. Hans Palmlöf ska göra ytterligare 

försök att få kontakt med ansvarig person på Historiska muséet i Stockholm.  

19. Information ekonomi – halvårsrapport:  

Kyrkoherde Ulf Hjertman redogjorde och visade halvårsrapport för Åkerbo församling. 

Budgeten följs och ekonomin är i balans.  

20. Information från kyrkoherden, Ulf Hjertman: 

Ulf informerade om: 

• Konfirmanduppstart, glädjande med stort antal blivande konfirmander 

• Välbesökta musikgudstjänster i Bankekind i sommar 

• Aktuell personalsituation 

• Dags att inleda ett byte av eldrivna arbetsfordon för vaktmästeriet i församlingen 

• Dålig belysning i många av Åkerbo församlings kyrkors sakristior. Belysningen ska ses över 

och ny ska installeras vid behov 

• Inventering av kyrkliga textilier som mässhakar med mera pågår och samtidigt genomförs 

en uppdatering av de olika kyrkornas nuvarande kapacitet att förvara dessa.  

• Tidmätning av tjänster inom kyrkogårdsförvaltningen har genomförts.  



 

 

• Hotnivån har höjts i Sverige vilket betyder att även samfund och kyrkor bör inleda en 

fortbildning omkring hot och beredskap. Detta kommer skyndsamt att påbörjas i vår 

församling.  

 

21. Information från kyrkorådets ordförande:  

Kyrkorådets ordförande Kristina Nyhlén hade ingen ytterligare information. 

22. Övriga frågor:  

Kyrkorådsprotokoll – bilagor: Ledamot Agneta Hägg har fått fråga från 

församlingsmedlem varför inte bilagor finns att läsa på internet tillsammans med 

kyrkorådsprotokollen. Kyrkoherde Ulf Hjertman informerade att ett tidigare beslut finns att 

inte bilagor ska läggas ut på internet. Detta då vissa bilagor är mycket omfattande och tar 

stort utrymme. Ulf informerade dock om att både protokoll och bilagor finns tillgängliga på 

Församlingsexpeditionen i Tallboda. Har man frågor om protokoll eller bilagor får man 

gärna kontakta kyrkoherde Ulf Hjertman eller kyrkorådets ordförande Kristina Nyhlén för 

klarläggande.  

23. Avslutning:   

Kyrkorådets vice ordförande Maria Tunred avslutade mötet. 

 

 
 
 
 
Maria Tunred Camilla Johansson Britt-Marie Alfredsson 
Mötesordförande Sekreterare Justerare 
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